



**MINISTÈRE DES AFFAIRES ÉTRANGÈRES DU ROYAUME DES PAYS-BAS
LA HAYE**

TRAITÉ SUR LES FORCES ARMÉES CONVENTIONNELLES EN EUROPE
(Paris, le 19 novembre 1990)

Notification conformément à l'article XXII, troisième paragraphe

COMMUNICATION

Portugal, 11-04-2024

« L'Ambassade du Portugal aux Pays-Bas [...] a l'honneur de se référer à sa note verbale [...] du 24 novembre 2023, dans laquelle la République portugaise notifie au gouvernement du Royaume des Pays-Bas, en sa qualité de dépositaire du Traité sur les forces armées conventionnelles en Europe signé à Paris le 19 novembre 1990 (ci-après le Traité FCE) son intention de suspendre sa participation au Traité FCE à l'égard de tous les autres États parties*.

L'Ambassade du Portugal aux Pays-Bas a l'honneur de notifier par la présente au gouvernement du Royaume des Pays-Bas, en sa qualité de dépositaire du Traité FCE, que, conformément aux articles 65 et 67 de la Convention de Vienne sur le droit des traités – aucune partie n'ayant soulevé d'objection à l'intention susmentionnée de la République portugaise dans les trois mois suivant la notification de ladite intention aux États parties faite par le dépositaire le 28 novembre 2023 – la suspension des obligations de la République portugaise au titre du Traité FCE a pris effet le 29 février 2024.

L'Ambassade du Portugal aux Pays-Bas saurait gré au Ministère des Affaires étrangères du Royaume des Pays-Bas [...] de porter les informations nécessaires à l'attention de tous les États parties au Traité FCE. »

La Haye, le 16 avril 2024

* Voir notification dépositaire [Forces armées conventionnelles en Europe n° 19/2023](#) du 28 novembre 2023.



**MINISTRY OF FOREIGN AFFAIRS OF THE KINGDOM OF THE NETHERLANDS
THE HAGUE**

TREATY ON CONVENTIONAL ARMED FORCES IN EUROPE
(Paris, 19 November 1990)

Notification in accordance with Article XXII, paragraph 3

COMMUNICATION

Portugal, 11-04-2024

"The Embassy of Portugal in the Netherlands [...] has the honour to refer to its Note Verbale [...] of 24 November 2023, by which the Portuguese Republic notified the Government of the Kingdom of the Netherlands as Depositary of the Treaty of Conventional Armed Forces in Europe, signed in Paris on 19 November 1990 (hereinafter the "CFE Treaty"), of the intention of the Portuguese Republic to suspend its participation in that Treaty in regard to all States Parties.*

The Embassy of Portugal in the Netherlands has the honour to hereby notify the Government of the Kingdom of the Netherlands, as Depositary of the CFE Treaty, that, pursuant to Articles 65 and 67 of the Vienna Convention on the Law of Treaties – i.e. no objections to the abovementioned intention of the Portuguese Republic having been made in the three months following the notification of the Depositary bringing that intention to the attention of said States Parties in 28 November 2023 – the suspension of the obligations of the Portuguese Republic in the CFE Treaty took effect on 29 February 2024.

The Embassy of Portugal in the Netherlands would appreciate the Ministry of Foreign Affairs of the Kingdom of the Netherlands [...] bringing all the relevant information to the attention of all States Parties of the CFE Treaty."

The Hague, 16 April 2024

* Refer to depositary notification [Conventional Armed Forces in Europe No. 19/2023](#) of 28 November 2023.